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Komisia kultúry a mládeže 

 

Zápisnica zo zasadnutia komisie zo dňa 05.06.2023  

Prítomní: Valocsay, Némethová, Jančoková , Nicholson, Novák, Cyprich,  Susko,  Mádelová,  

  

Neprítomní ospravedlnení: Polešenský /príde neskôr/, Gregorová  

Neprítomní neospravedlnení: Kamenický 

Hostia:   Hornianková, Kraic, Kleibl, Grečová, Kočiško, Boriová, Rybár, Orságová, Hokina,        

Kochanská 

Program zasadnutia:  

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. xx/2023 zo dňa  

27. júna 2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti 

Bratislava-Petržalka č. 6/2014 zo dňa 30. septembra 2014 o podmienkach predaja výrobkov a 

poskytovania služieb na trhových miestach na území mestskej časti Bratislava-Petržalka v 

znení neskorších predpisov – p. Horniaková  

3. Návrh na zrušenie uznesenia č. 419/2021 – Zrušenie poplatku za sobáš na ktoromkoľvek inom 

vhodnom mieste na území mestskej časti Bratislava-Petržalka – p. Kraic 

4. Návrh na zvýšenie kapitálových výdavkov pre KZP - DK Lúky – p. Kočiško/p. Kleibl  

5. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka – p. Grečová  

6. Návrh na zmenu (opravu) uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Petržalka č. 82 zo dňa 18. apríla 2023 – p. Jančoková  

7. Návrh na vyčlenenie legálnej graffiti steny – Juraj Valocsay  

8. Návrh na kontrolu národných kultúrnych pamiatok – Juraj Valocsay  

9. Rôzne 

 

Otvorenie a schválenie programu – 15:40 hod  

Pán predseda komisie Valocsay otvoril komisiu kultúry a mládeže.  

Zaradil nový bod č. 2 s názvom: Súhlas miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

s rozšírením predmetu podnikania. Bod č. 3: Návrh na zrušenie uznesenia č. 419/2021 – Zrušenie 

poplatku za sobáš na ktoromkoľvek inom vhodnom mieste na území mestskej časti Bratislava-

Petržalka sa presúva ako bod č. 6.   Dal hlasovať o programe zasadnutia. Nik iný nemal návrh na 

pridanie ďalších bodov.   

Diskusia:  

Do diskusie sa nikto neprihlásil. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 7 Valocsay, Némethová, Nicholson, Novák, Cyprich,  Susko Mádelová, 

Za:  7 

Proti: 0 
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Zdržal sa:0 

Záver: Zmenený program bol jednohlasne schválený.  

 

K bodu 1:  Súhlas miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka s rozšírením      

predmetu podnikania   

 

 

Materiál uviedol pán Rybár – tlačové odd. Ospravedlnil sa, že na poslednú chvíľu, čakalo sa na p. 

Slováka, lebo to bola tá istá vec on v rámci údržby, nech sa to dá spolu. Ide o formálnu byrokratickú 

vec.  Od 1.7.2023 sa stane MČ platcom DPH. Týka sa to Výroba počítačových, elektronických, 

optických výrobkov a elektrických zariadení a súčiastok a Reklamné, marketingové, fotografické a 

informačné služby, prieskum trhu a verejnej mienky. Sú spustené dve spolupráce so spoločnosťou 

Veolia. Poprosil o podporu tohto návrhu. Chcú mať všetko podložené a na papieri. 

Diskusia:  

Do diskusie sa nikto neprihlásil. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti: 0 

Zdržal sa:0 

Záver:  

Uznesenie č. 1:  

Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu schváliť rozšírenie svojho súhlasu 

z výkonom podnikateľskej činnosti MČ Bratislava-Petržalka v rozsahu voľných živností:- 15. 

Výroba počítačových, elektronických, optických výrobkov a elektrických zariadení a súčiastok, - 55. 

Reklamné, marketingové, fotografické a informačné služby, prieskum trhu a verejnej mienky. 

 

K bodu 2: Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 

xx/2023 zo dňa  27. júna 2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 6/2014 zo dňa 30. septembra 

2014 o podmienkach predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových 

miestach na území mestskej časti Bratislava-Petržalka v znení neskorších 

predpisov 

 

Úvodné slovo mala pani Zuzana Horniaková – vedúca referátu predbežnej právnej 

ochrany a podnikateľských činností. 

Jedná sa predloženie a doplnenie VZN č. 6/2014, ide o formálnejšie zmeny. Prvou zmenou je 

upravená poznámka pod čiarou, na základe kontroly kontrolórkou, kde sa zistil tento 

nedostatok. A v pôvodnom VZN to vypadlo, tak chceme, aby sa mohli na všetkých trhových 

miestach sa mohli poskytovať aj služby. Bola by rada, keby sa to schválilo. 
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Diskusia:  

p. Valocsay- opýtal sa, či dovoľuje zákon doplniť aj iné miesta? Napríklad na Nobelovom a či je 

na nám. Republiky? 

p. Hornianková – reagovala, že áno. / na septembrovom to budú otvárať/. Aj Petržalský tržnica to 

potrebuje  zmeniť, pre každé trhové miesto treba zriadiť aj trhový poriadok, 

hlasovať treba zvlášť o tých nových miestach, 

p. Valocsay – dá pozmeňujúci návrh, že komisia odporúča do septembrového MZ to zahrnúť,  

p. Susko- na Nobelovom nám. sa s tým určite ráta, budú to mať určite najneskôr do septembra, 

p. Némethová – opýtala sa, či treba aj na SWAPY treba? ?/ p. Hornianková – áno, 

p. Hornianková – problém majú napríklad s maľovaním na telo, tvár. To nedajú do toho. 

Informovali sa aj na reg.úrade, že organizátor musí byť zodpovedný, vznikali 

rôzne alergie detičkám na tvári, 

p. Susko- môžu aj domáce výrobky, ak je zdarma?/ p. Hornianková – mi nepovolíme ak to nie je 

hygienicky ošetrené/ 

p. Mádelová- ide o rozšírenie? / p. Hornianková – ide čisto o služby/ 

Záver:  

Uznesenie č. 2:  

Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu schváliť Návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. xx/2023 zo dňa  27. júna 2023, ktorým 

sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 6/2014 zo 

dňa 30. septembra 2014 o podmienkach predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových 

miestach na území mestskej časti Bratislava-Petržalka v znení neskorších predpisov. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti: 0 

Zdržal sa:0 

Uznesenie č. 3:  

Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu zriadiť MČ Bratislava-Petržalka 

príležitostný trh s trhovým poriadkom na miestach  Nobelovo nám., priestor pred DK Zrkadlový háj 

a priestor v okolí DK Lúky. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti: 0 
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Zdržal sa:0 

 

K bodu 3: Návrh na zvýšenie kapitálových výdavkov pre KZP - DK Lúky 

  

Úvodné slovo mal pán riaditeľ KZP Kočiško s kolegyňou pani Boriovou. Uviedol priority, ktoré 

treba urgentne riešiť, aby mohol dom kultúry vykonávať svoju činnosť a bezpečne poskytovať 

služby občanom sú modernizácia svietidiel v telocvični a v hľadisku veľkej sály, vybudovanie WC 

pre imobilných a výmena požiarnych klapiek. V roku 2022 nežiadali na to kapit.prostriedky. 

Nemáme na to dostatok finančných prostriedkov. Urgentne treba 1. modernizovať osvetľovaciu 

sústavu v telocvični CP je 8977,80 €, 2. modernizovať osvetľovaciu sústavu v hľadisku CP je 

15 028,41€, 3. dodať a inštalovať požiarne klapky vo vzduchotechnike CP je 10 629,24€.  
 

 

Diskusia:  

p. Susko- či sa im nedával nejaký príspevok? p. Valocsay- DK Lúky sa x rokov zanedbávalo,   

p. Kočiško- dal slovo kolegyni z KZP z ekon.odd., 

p. Boriová /KZP/-  momentálne robí sa nový požiarny úsek, zrušila sa akumulátorovňa núdzového 

osvetlenia, bola v rozpore s normami. Vypracoval sa nový protipožiarny 

posudok, a z toho vyšlo, že zase naše klapky nespĺňajú nové normy, sú 

zastarané, preto sa musia meniť, všetky veci sú tam od počiatku kult.domu, 

p. Novák- opýtal sa či to stačí, či sa to nenavýši? p. Boriová /KZP/-  predpokladajú, že nie, 

p. Kočiško- majú cenové ponuky, ktoré sú platné nejaký čas, boli pripravované k tomuto MZ, 

bude sa musieť robiť verejné obstarávanie, 

p. Valocsay- opýtal sa na prestavanie akumulátorne, a mobilné wc, p. Kočiško- to si riešia vo 

svojej réžií, budú podávať grant, 

p. Boriová /KZP/-  vychádza to 34 635,45 €, 

p. Némethová- koľko budú trvať tie práce, koľko bude odstavené kino? p. Kočiško- samotné práce 

v horizonte nejakých týždňov, 

p. Susko- chcú to riešiť hneď? p. Kočiško- áno, 

p. Susko- opýtal sa, či je ten baget optimálny? p. Kočiško- v septembri budú múdrejší, aj šetria, 

p. Valocsay- vysvetlil, že rozpočet v organizácií funguje tak, že riaditelia si žiadajú nejakú sumu, 

a tá sa im potom schvaľuje, alebo neschvaľuje. Riaditeľ dostal takú sumu akú žiadal, 

p. Kočiško- riešia dva balíky problémov, odstraňujú revízne závady, a tento problém, 

akumulátorňu a wx z vlastných zdrojov, to je všetko na tento rok, 

p. Némethová- vzduchotechnika, telocvična, bude odstávka DK Lúky? Naraz, alebo postupne? 

p. Kočiško- postupne sa to bude meniť, 
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p. Boriová /KZP/- v priebehu prázdnin, by sa to snažilo urobiť, činnosť sa prispôsobí tej 

prevádzke, niečo sa môže priebežne robiť, 

K bodu sa NEHLASOVALO. 

 

K bodu 4: Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

Materiál predniesla vedúca finančného oddelenia p. Grečová s p. Orságovou. Materiál sa 

momentálne spracováva. Všetko sa odvíja od výsledku hospodárenia. Bude to predložené na MZ. 

Všetci dostali návrh uznesenia, kde sme vyčíslili, že do rezervného fondu pôjde 1 913 457 €.  

 Diskusia:  

p. Valocsay- nemajú vlastne o čom hlasovať, navrhol, schváliť tie kapitálové výdavky, 

p. Grečová- kapitálové výdavky, boli iba na imobilné wc, ktoré si budú riešiť vo vlastnej réžií, 

p. Orságová- budú si to musieť s KZP prejsť, že ako to mysleli, či len výmenu, alebo modernizáciu, 

p. Hokina – možno bola len chyba v názvosloví materiálu, 

p. Orságová – nedefinovať do uznesenia kapitálové výdavky, 

Prišiel pán poslanec Polešenský /16:23/ hod. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti: 0 

Zdržal sa:0 

Záver:  

Uznesenie č. 4:  

Komisia  kultúry a mládeže odporúča miestnemu zastupiteľstvu zvýšiť kapitálové prostriedky pre 

KZP  na materializáciu  DK Lúky, tak ako je v materiály uvedené. 

 

K bodu 5:  Návrh na zrušenie uznesenia č. 419/2021 – Zrušenie poplatku za sobáš na     

ktoromkoľvek inom vhodnom mieste na území mestskej časti Bratislava-

Petržalka 

Materiál predniesol pán Valocsay. Volal s pani Kraic, ktorá mu to vysvetlila. Bolo schválené 

uznesenie, v ktorom sa rušil poplatok  160 €. Z dôvodu covidu, aby sa ľudia zgrupovali v exteriéri 

ako v interiéri. Chceli by to vrátiť naspäť. Aby sa opäť vyberal poplatok. 

Diskusia:  
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p. Némethová- ona si myslí, že sa platí predsa len nejaký poplatok, 

p. Valocsay- p. Kraic povedala, že nič, 

p. Mádelová- poplatok je súčasťou nejakého nariadenia? 

p. Valocsay – ono to bolo v minulosti 166€, potom to nebolo a teraz to vraciame späť, 

p. Susko- aký bol stav 160 €, 

p. Nicholson- aký bol dôvod na to zrušenie? 

p. Némethová- momentálne bol za 0 €, a teraz to vraciame späť, 

p  Novák  - vieme koľko bolo sobášov za minulé roky? P. Némethová – ona to má určite tie počty, 

p. Susko – nech je to transparentné, nech majú ľudia jasne vymedzené tie poplatky, 

Prišla pani zástupkyňa starostu p. Jančoková /16:32/ hod. 

p. Jančoková- ten poplatok bol vždy, bol zrušený kvôli covidu,  

p. Susko- cenník nech je transparentný, nech je všetko vypísané, p. Valocsay – je, 

p. Jančoková- treba dať do zápisnice, nech sa preverí ten cenník, 

Prišla vedúca matriky Ilonka Kraic. 

p. Valocsay – preveriť tie sumy, či je ten poplatok podľa zákona? 

p. Kraic – nie sú podľa zákona, každá MČ si môže určiť výšku podľa svojho uváženia, bolo 

to  zrušené z dôvodu pandemickej situácie, poplatky 70€ a 20€ je zo zákona, 166€ 

je zvlášť, a cudzinci majú ešte iné poplatky, máme len dve miesta Cik Cak centrum 

a na úrade, 

p. Valocsay – za obnovu sobáša sa platí? Kraic – nie, je ich málo, väčšinou sú petržalčania, 

p. Némethová- sobáš v nemocnici sa platí? Kraic – nie,  

p. Kraic – opýtala sa, že či by sa mohla urobiť vonku nejaká brána, kvôli foteniu   

mladomanželov, keby sa to dalo nejako upraviť, vonkajšok ich odráža, 

p. Jančoková- do zápisu dať upraviť cenník matriky, nech je to zrozumiteľnejšie, 

Hlasovanie:   

Prítomných: 9 

Za:  9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver:  
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Uznesenie č.5:  

Komisia kultúry a mládeže  odporúča zrušiť uznesenie č. 419/2021 – Zrušenie poplatku za 

sobáš na ktoromkoľvek inom vhodnom mieste na území mestskej časti Bratislava-Petržalka. 

 

K bodu 6:  Návrh na zmenu (opravu) uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Petržalka č. 82 zo dňa 18. apríla 2023 

 

Úvodné slovo mala prvá zástupkyňa starostu pani Iveta Jančoková. Stala sa formálna chyba pri 

prepisovaní materiálu. Nezískali dotáciu. Ide o to, aby tam nebol tam preklep v slovách. 

Diskusia:  

Do diskusie sa nikto neprihlásil. 

Hlasovanie:   

Prítomných: 9 

Za:  0 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver:  

Uznesenie č.6:  

Komisia kultúry a mládeže odporúča schváliť MČ Bratislava-Petržalka zmenu (opravu) uznesenia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 82 zo dňa 18. apríla 2023 a to pri 

OZ Cultura Humana a OZ Odyseus. 

 

K bodu 7: Návrh na vyčlenenie legálnej graffiti steny 

  

Úvodné slovo mal predseda komisie pán Juraj Valocsay. Donedávna fungovala legálna grafity stena 

Depo. Kvôli električke sa to zrušilo, a momentálne nemajú, kde legálne maľovať. Treba vyčleniť 

nejaké objekty, potom jednu vybrať a zapracovať ako legálna graffiti stena, max. ju vymaľovať, 

Diskusia: 

p. Susko- veľmi víta tento nápad,  

p. Jančoková- v predchádzajúcom volebnom období to už riešili. V jame je taká stena, na 

Vavilovovej, na začiatok Chorv.ramena pri TPD – je magistrátna, 

p. Valocsay- toto isté uznesenie bude dávať na Magistráte aj pán poslanec Kuruc, oni budú tam 

hľadať a MČ na svojich, 

p. Jančoková- kto to rozhodne? 
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p. Novák- či je nejaký zoznam týchto umelcov, s nimi sa skontaktovať, ktorá stena by mohla byť 

vhodná,  na fb nejaká výzva,  

p. Valocsay – bolo by dobré zistiť, kto prevádzkoval tú stenu na Metre, mali tam pravidelné 

podujatia,   

p. Jančoková- problém bol, že vieme vybrať tie steny, ale problém by bolo, že čo tam bude, kto to 

bude rozhodovať,  

p. Valocsay – jeden spôsob, že človek príde s návrhom a MČ mu dá povolenie, druhý spôsob 

otvorená stena bez povolenia a môže nakresliť čo chce, jeden vhodný objekt je medzi 

Kopčanmi a cintorínom. Je za to, aby bola minimálne jedna stena voľná a teda tam 

mohol maľovať ktokoľvek bez povolenia, 

p. Novák- nejaký etický kódex by mal byť,  

p. Susko- v minulosti býval streetball, teraz je to 3x3, postaviť na novo jednu takú stenu na nejakom 

ihrisku, urobiť aj nejakú akciu, napr. otvárame ihrisko, subkultúru, 

p. Jančoková – napr. ihrisko na Ševčenkovej sa takto otváralo aj s rapermi, 

p. Valocsay- musí byť prevádzkový poriadok,  

p. Susko- napr. skatepark si to pýta, 

p. Némethová- napríklad aj pumptrack, 

p. Valocsay – opýtal sa p. Jančokovej aký termín?  

p. Jančoková- 31.10.2023, 

p. Némethová- na šk. dvoroch? P. Jančoková – to nebudú chcieť, treba to byť zašité,  

Susko – grafitáci nesúhlasili s uniformitou, Petržalka by mala byť hrdá aj na to, je to taká 

sídlisková identita,  

Cyprich- napríklad na bunker? 

Valocsay- bunker patrí mestu, a mesto má s ním nejaké plány, 

p. Novák – máme tu aj petržalský mládežnícky parlament, 

p. Polešenský – nikdy neprejavili nejaký záujem, oni majú iné záujmy, 

p. Novák – dať do zápisnice ponuku graffiti posunúť na fb, na tlačové 

Hlasovanie:   

Prítomných: 8 

Za:  8 

Proti: 8 

Zdržal sa:8 



 9 

Záver:  

Uznesenie č.7: 

Komisia kultúry a mládeže odporúča MZ MČ Bratislava-Petržalka: 

a.  žiadať starostu, určiť objekty vo vlastníctve, alebo v správe MČ Bratislava-Petržalka, 

alebo ňou zriadených organizácií, kde by mohol byť vyčlenený priestor na legálne 

graffiti  a tieto priestory prezentovať ako informačný materiál MZ  s termínom do 

31.10.2023, 

b.  žiadať starostu zabezpečiť všetky potrebné procesy, aby mohol byť vyčlenený     

minimálne jeden objekt na legálne do 31.5. 

 

K bodu 8: Návrh na kontrolu národných kultúrnych pamiatok 

  

Úvodné slovo mal predseda komisie pán Juraj Valocsay. V Petržalke máme 18 objektov zapísaných 

ako národné kultúrne pamiatky a niektoré z nich chátrajú napr. Nemecký veslársky klub.  

Diskusia:  

p. Jančoková- magistrát má komisiu na to, či to je v našej kompetencií toto riešiť? 

p. Valocsay – podľa neho áno, môže upozorniť obec, treba to vizuálne skontrolovať v akom sú stave, 

potom vlastník je povinný sa starať o objekt, aby bol v poriadku, 

p. Novák- majiteľ by sa mal zo zákona starať formálne, ale prinútiť ho je náročné podľa neho,  

p. Valocsay – dá sa ho prinútiť s pokutami z Krajského pamiatkového úradu,  

p. Novák- dajme preveriť v koho to je kompetecií, 

p. Mádelová- nerozumie podľa stavu, treba vyšpecifikovať, materiál bude v decembrovom MZ 

prerokovaný? p. Valocsay-áno, 

p. Némethová- otázka kto to bude za MČ riešiť, zaväzujeme ich, treba reálny termín, 

p. Jančoková- nie sú momentálne ľudia, nech sa to nedáva ako uznesenie, len do zápisu 

p. Valocsay- dať do zápisu, že do najbližšej komisie informáciu, či MČ alebo mesto,   

Záver:  

K bodu sa NEHLASOVALO. 

 

bodu 9: Rôzne   

 

p. Susko- bolo by dobre info tabule, napr. Petržalské korzo/hlavná tepna Petržalky/, 

Nobelovo nám., Starý most,  

p. Valocsay- pri Starom moste je niečo drevenné na strane Petržalky, /Petrž.okr.spolok/ 

p. Jančoková-komisia môže si dať uznesenie, a bude to na starostovi, 
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p. Mádelová- napr. pri železničnej stanici, je tam zmätok, tiež by bolo dobré osadiť, 

p. Susko – pošle fotky, je tam veľa cudzincov pri želez. stanici, 

p. Némethová – výroba tabule z priorít, 

p. Novák – osadenie tabúľ, treba odkomunikovať, 

 

Hlasovanie:   

Prítomných: 8 

Za:  8 

Proti: 0 

Zdržal sa:0 

Záver:  

Uznesenie č.8: 

Komisia kultúry a mládeže odporúča preveriť/zistiť možnosti osadenia viacjazyčných  informačných 

tabúľ a smerníkov na hlavných vstupoch do MČ BA V napr. začiatok Petržalského korza. 

 

 

bodu Rôzne   

 

p. Valocsay – komisia odporúča starostovi, Osobnosť Petržalky pani Janu 

Hrehorovú  - in memorian 

                       odporúča, aby boli dni Petržalky 2023 venované pamiatke 

J.Hrehorovej /pár krát to povedať do mikrofónu/ 

 

p. Némethová- keď sa to utrase, zorganizovať koncert na počesť, v septembri, 

p. Novák – alebo v rámci adventu, v zime, také decentné a spomienkovo, 

p. Valocsay – dať do zápisu - bola všeobecná zhoda,  

 

 

K bodu sa NEHLASOVALO – bola všeobecná zhoda 

 

Nasledovala voľná diskusia a ukončenie komisie bolo o 17:45 hod.    

 

  

Zapísala: Michaela Kochanská  

V Bratislave dňa: 06.06.2023 

 

 

 

 

 

 

  

Juraj Valocsay 

predseda komisie a kultúry 


